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Protokół 2/2023 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

w dniu 5 kwietnia 2023 roku 

 

 

 

WAK.0012.7.2.2023 

 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Mariusz Śledziewski, witając 

obecnych członków komisji. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Rozpatrzenie petycji w sprawie zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej 

transplantacji wśród lokalnej społeczności. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

5. Wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Porządek posiedzenia przyjęty został następującym podziałem głosów: 

 

5 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

 

 

 

3. Rozpatrzenie petycji w sprawie zwiększenia świadomości prawnej 

dotyczącej transplantacji wśród lokalnej społeczności. 

 

Przewodniczący komisji powiedział, że wnoszący petycję zwrócił się z prośbą o 

zamieszczenie informacji na temat obecnego stanu prawnego w  Polsce regulującego 

pobieranie komórek, tkanek i narządów od zmarłych osób w celu ich przeszczepienia w 

gazecie redagowanej przez urząd, na stronie internetowej urzędu lub w innych lokalnych 

środkach masowego przekazu. Dodał, że zgodnie z art. 5 ust. 1 Ustawy z 1 lipca 2005 

roku o pobieraniu, przechowywaniu i przeszczepianiu komórek, tkanek i narządów, 

pobrania komórek, tkanek lub narządów ze zwłok ludzkich w celu ich przeszczepienia lub 

pobrania komórek lub tkanek w celu ich zastosowania u ludzi można dokonać, jeżeli 

osoba zmarła nie wyraziła za życia sprzeciwu. Nadmienił, że sprzeciw można wnieść 

poprzez wpis w Centralnym Rejestrze Sprzeciwów, w formie pisemnego oświadczenia 

własnoręcznie podpisanego i noszonego przy sobie lub ustnej deklaracji złożonej w 

obecności co najmniej dwóch świadków.     

 

Pan Mariusz Śledziewski powiedział, że zgodnie z opinią radcy prawnego pismo zawiera 

niezbędne elementy określone w art. 4 ustawy o petycjach, zatem spełnia wymogi 

formalne petycji i powinno być rozpatrzone w oparciu o przepisy wskazanej ustawy. 

Następnie dodał, że radca prawny wskazał, że żądanie zawarte w petycji nie mieści się w 
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zakresie zadań i kompetencji Rady Powiatu w Legionowie, zatem Rada Powiatu powinna 

odmówić uwzględnienia omawianej petycji. Podkreślić należy, że Rada Powiatu jako 

organ stanowiący nie ma kompetencji do podejmowania konkretnych działań materialno 

– technicznych, np. zamieszczania na stronie internetowej czy w prasie lokalnej, albo 

samorządowej informacji, których petycja dotyczy. 

 

Przewodniczący komisji zaproponował dyskusję. 

 

Pani Izabela Kownacka powiedziała, że oczywiście radca prawny odnosi się do zapisów w 

ustawie, ale w jej ocenie zapewne wiele osób nie jest nawet świadomych zapisów prawa 

w tym zakresie. W jej opinii należy się zastanowić jak można by ten temat nagłośnić. Być 

może należy zwrócić się do Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych, aby omówiła 

temat poruszony w petycji.  

 

Pan Zenon Durka powiedział, że stanowisko komisji powinno być zgodne z opinią radcy 

prawnego. Natomiast uświadomienie społeczności, że są dawcami po śmierci, o ile za 

życia się temu nie sprzeciwią jest zasadne. Zaproponował, że może w powiatowej 

placówce zdrowia mogłaby się taka informacja ukazać.  

 

Pani Agnieszka Borkowska powiedziała, że obawia się, iż po nagłośnieniu tematu, 

społeczeństwo zacznie podpisywać nie wyrażenie zgody na pobranie organów po śmierci.  

Zaproponowała, że może warto by było nagłośnić temat podpisywania zgody na bycie 

dawcą organów i dawcą szpiku.   

 

Przewodniczący komisji podziękował za dyskusję i zaproponował głosowanie. Stanowisko 

komisji – nieuwzględnienie petycji, z uwagi na brak kompetencji w tym zakresie. Wynik 

głosowania: 

 

5 głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących. 

 

 

 

 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

 

Do protokołu nie zgłoszono żadnych uwag. Protokół nr 1/2023 z posiedzenia Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 24 stycznia 2023 r. został przyjęty następującym 

podziałem głosów:  

 

  5 głosów za, przy braku głosów przeciwnych wstrzymujących.   

 

 

 

 

5. Wolne wnioski. 

 

Pani Agnieszka Borkowska zapytała, czy są jakieś nowe informacje odnośnie działki 

zalewanej w Gminie Jabłonna? 

 

Pan Mariusz Śledziewski odpowiedział, że nie ma żadnych nowych informacji w tym 

zakresie.  
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6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Pan Mariusz Śledziewski zamknął 

posiedzenie komisji dziękując Radnym za obecność. 

 

 

 

                   Przewodniczący Komisji 

         Skarg, Wniosków i Petycji 

         

            Mariusz Śledziewski 

Protokół sporządziła 

Agata Szraga 


